
 Číslo materiálu : 3/54 
Komise: Komise pro životní prostředí  

Datum :   16. 3. 2015 v 17,00 hodin, v zasedací místnosti Zemědělské správy 

Přítomni: 
 
 
Omluveni: 
Neomluveni: 

Martin Hlavatý, Josef Kraus, Milan Krčík, Iva Baláčková, Leoš Knížák, 
Luděk Kment, Tomáš Klail, Ing.Jitka Doležalová, Ing.Jaroslav Krejčí, 
Irena Jelínková, Jitka Zimmermannová, Ing. Ladislav Exner 
RNDr.Zdeněk Lipský,CSc., Jana Adamová, Lenka Dupalová 
 

Člen RM: Josef Kraus 

Příští jednání: 13. 4. 2015 v 17,00 hod. v zasedací místnosti Zemědělské správy, Benešova ul., 
2.patro, boční vchod 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora 
 
b e r e   n a   v ě d o m í 
 
zápis z 3. jednání komise životního prostředí ze dne 16. 3. 2015 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře : 
a) Úkoly z předchozího jednání: proběhla kontrola plnění úkolů z minulého jednání. Paní Dupalová zaslala 
všem členům svou analýzu výsadby a kácení stromů v Kutné Hoře, kterou přikládáme k zápisu pro 
informaci Radě města. Problematika plastů pod Sukovem – pokud bude v okolí nepořádek, vyzve komise 
příslušný odbor životního prostředí k provedení kontroly provozovny, která má ve svém provozním řádu 
zahrnuté zabezpečení proti úletu odpadu.  

b) Komise trvá na tom,  aby kácení stromů bylo zveřejňováno na webu MÚ Kutná Hora a v Kutnohorských 
listech. Dále investor bude umisťovat informační cedule o probíhajících projektech. Pan Klail bude členům 
komise přeposílat specifikace na kácení.  
 
c) Obyvatelé v ulici Havířská stezka požadují skácet břízu a ořech zasahující do fasády domu. Po diskuzi se 
přistoupilo k hlasování. 3 členové jsou pro skácení. 9 členu proti skácení. Vydáno tedy negativní 
stanovisko s tím, že stromy jsou v dobrém stavu a na sídlišti, kde je velká prašnost je každý strom 
přínosem.  
 
d) Podzemní kontejnery – komise doporučuje instalaci podzemních kontejnerů v ulici Vladislavova 
v parčíku pod Základní uměleckou školou. 
Vyjádření OSM: Náklady nejen na vybudování podzemních kontejnerů, ale i na zajištění jejich výsypu jsou 
vyšší. Výklop běžně používaného plastového kontejneru o objemu 1 100 l stojí 151 Kč bez DPH, výklop  
1 podzemního kontejneru o objemu 3 000 l stojí 540 Kč bez DPH. Cena jedné sestavy např. před Vlašským 
dvorem činila cca 730 000,00 Kč.  
 
e) Pan Kment doporučil vyhovět případné žádosti o pokácení smrku v Nerudově ulici. 
 
f) Sběr použitých jedlých olejů – paní Hladíková má nabídky od společnosti Černohlávek oil a Viking group. 
Pronájem nádob a svoz včetně likvidace by měl být zdarma. Komise schválila návrh společnosti 
Černohlávek oil a navrhuje umístění ke kontejnerům na tříděný odpad cca 20 nádob na oleje s kulatým 
otvorem pro vhoz PET láhve s olejem . 
 
g) Pan Klail upozornil na konání akce Ukliďme Česko dne 18.4.2015 a na akci pořádanou dne 11.4.2015 
občanským sdružením Denemark zaměřenou na úklid okolí řeky Vrchlice. Paní Hladíková zaregistrovala 
Město Kutnou Horu v akci Ukliďme Česko, kde pořadatelé nabízí pro dobrovolníky pytle na odpad a 
pracovní rukavice. 
 
h) Pan Exner navrhl prostor před obchodem Albert a Kaufland využít k výsadbě stromů.  
 



ch) Komise sídliště chce vysázet ovocné stromy na sídlištích. Pan Klail navrhuje sázet ovocné stromy, ale 
pouze nektarodárné a drobně plodící. 
 
i) Pan Kraus vyzval paní Hladíkovou k řešení problému s rostlinným odpadem v Perštejnci. Zahrádkáři tam 
ve velké míře odkládají rostlinný odpad do lesíků a k polím. Paní Hladíková má zjistit, zda existuje dotace 
na likvidaci černých skládek. Pan Kraus chce dodat také návrhy na nová kontejnerová stanoviště. 
Vyjádření OSM: Nová kontejnerová stání, která budou budována v případě získání grantu od společnosti 
Asekol, jsou v ulici Masarykova v dolní části u prodejny Gajer a v Poličanech ve směru k dětskému hřišti. 
 
j) Pan Hlavatý představil návrh pana starosty na Fond pro ošetřování stromů. Je třeba vyjasnit legislativně. 
Asi by bylo vhodnější zvolit formu otevřené nadace. Zdroj příjmu by byly pokuty z např. zakázaného kácení 
stromů, sponzoři, výtěžky z akcí. Finance by pak byly použity na ošetření stromů. Dále pan Hlavatý zašle 
do e-mailu návrhy na možné založení květinových luk v Kutné Hoře. 
 
k) Členové komise obdrželi Žádost o stanovisko od paní Ing.Štolbové z OSM. Jedná se o žádost o pokácení 
smrku v ulici Tyršova od Společenství vlastníků jednotek domu č.p. 349-350 a o žádost obyvatele Ostašovy 
ulice k využití zeleného pásu ke zřízení parkovacích míst. Komise nedoporučuje smrk pokácet a na 
zeleném pásu v ulici Ostašova doporučuje pouze před každý vchod do domu zřídit jedno parkování pro 
tělesně postižené, jako rozšíření přístupového chodníku od vozovky ke vchodům. 
 
l) Komise pro životní prostředí má negativní stanovisko k výsadbě řady stromů (SAKUR) v ulici 
Masarykova. Komise se domnívá, že tento druh není pro tento účel vhodný. 
Vyjádření OSM: Návrh úprav zelených pásů byl schválen vedením města, dle zpracované projektové 
dokumentace, která byla podkladem pro grant od Philip Morris Internationalu ve Switzerlandu. 
 
m) Jednání bylo v 18,45 hodin ukončeno a byly dohodnuty příští termíny jednání na 13.4. a 18.5.2015 se 
zahájením v 17,00 hodin, v zasedací místnosti Zemědělské správy. 

n) nový úkol pro všechny: promyslet možnosti zřízení květinových luk ve městě dle rozeslané prezentace. 
Vyjádření OSM: Květinovými loukami se rozumí i oseté pásy podél komunikací. 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM : 
1. komise žádá vedení města (starostu nebo místostarosty) o jednání s vedením OD 

Kaufland a Albert na téma nedodržení náhradní výsadby na jejich pozemcích 

2. komise doporučuje RM uložit OŽP úkol, aby jí předložil informativní zprávu o přehledu 

naplňování náhradní výsadby 

3. komise doporučuje RM, aby uložila OSM připravit návrh smlouvy na likvidaci jedlých 

olejů a tuků s firmou Černohlávek (zdarma nádoby, zdarma odvoz) 

4) Reakce rady města : 

Usnesení č. 332/15 k zápisu komise životního prostředí  
Rada města b e r e n a v ě d o m í  

zápis z 3. jednání komise životního prostředí ze dne 16. 3. 2015. 

Zapsala: Kateřina Hladíková                                       Elektronicky ověřil: Martin Hlavatý 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Počet pokácených stromů vs nově vysazené stromy v období 2008 - 2013 
 

         
 

Rok 
 

 
2008 2009 2010 2011 2012 2013 Celkem % 

Počet pokácených stromů 85 170 44 125 124 168 716 100% 

Počet stromů k náhradní výsadbě 36 125 13 27 49 14 264 37% 

Počet nově vysazených stromů mimo náhradní výsadbu             18 3% 

Počet nově vysazených stromů v rámci investičních akcí             97 14% 

Rozdíl -49 -45 -31 -98 -75 -154 -337 47% 

 
 
 
Počet pokácených stromů s obvodem kmene nad 25 cm vs uložená náhradní výsadba stromů v období 2008 - 2013 

         

 
ks % 

      

Počet pokácených stromů s obvodem kmene větším než  25 cm (ve výšce 130 cm nad zemí) 613 100% 
      Počet nově vysazených stromů v náhradní výsadbě 264 43% 
      

Počet nově vysazených stromů mimo náhradní výsadbu +vysazených v rámci investičních akcí 115 19% 
      Rozdíl -234 -38% 
      

         Počet pokácených jehličnanů vs počet jehličnanů uložených k náhradní výsadbě v obd. 2008 - 2013 
  

         

 
ks % 

      Pokácené jehličnany 116 16% 
      Jehličnany v náhradní výsadbě 7 3% 
 

         

         

         



5 nejčastěji kácených stromů ks % 
      javor 136 19% 
      topol 111 16% 
      lípa 88 12% 
      smrk 74 10% 
      jasan 53 7% 
      

         

5 stromů, které byly nejčastěji uloženy k náhradní výsadbě ks % 
      nespecifikováno 48 18% 
      dub 36 14% 
      slivoň 34 13% 
      javor 29 11% 
      lípa 20 8% 
       


